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Kokoustiedot 
 
Aika 28.05.2018 maanantai klo 18:00 - 18:32 
 
Paikka Valtuuston istuntosali 
 
 
Saapuvilla olleet jäsenet 
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Aki-Petteri Löfgren Susanna Mäntysaari 
Markus Maunula Jukka A. Rantala 
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Merja Niemi 
Eija Nurmi Leena Rihko 
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Muut saapuvilla olleet 
 

Kalle Myllymäki kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Anna-Kristiina Järvi, Konsernihallinto talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus tekninen johtaja 
Juha Sandberg, Sosiaali- ja terveyskeskus sosiaali- ja terveysjohtaja 
Juha-Pekka Lehmus, Sivistyskeskus sivistysjohtaja 
Minna Heikkilä, Konsernihallinto viestintäpäällikkö 
Ilari Nummila, Tietohallintopalvelut järjestelmäasiantuntija 
Sari Vahtera, Konsernihallinto pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Asiat  67 - 79 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sari Vahtera 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 31.5.2018 
 
 
 
  Jari Pulkkinen  Jarmo Rosama 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 1.6.2018 
 
 
   
  Sari Vahtera 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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Käsitellyt asiat 
 

Nro § Liite Otsikko Sivu 

1 67 §  Kokouksen laillisuuden toteaminen 4 

2 68 §  Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 5 

3 69 §  Esityslistan hyväksyminen 6 

4 70 §  Talousarvion toteutuminen 31.3.2018 7 

5 71 §  Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien kokonais-
valtaisen selvityksen laatimista liittyen sote-uudistuksen valmisteluun 

12 

6 72 §  Valtuutettu Niina Äikkään ym. valtuutettujen aloite koskien saattohoi-
don toteuttamista akuuttiosastolla 

15 

7 73 §  Valtuutettu Sirpa Ekin ym. valtuutettujen aloite koskien kirjastokahvi-
lan perustamista 

20 

8 74 §  Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien kupla-
hallin rakentamista 

23 

9 75 §  Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien Turun tela-
kan ja Raision keskustan välistä linja-autoyhteyttä sekä Pernontien 
kehittämistä 

26 

10 76 §  Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien ajonopeutta 
ilmaisevien näyttötaulujen asentamista Raisiontielle 

30 

11 77 §  Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien kameroiden 
hankkimista Raisiontien ja Nesteentien risteykseen 

33 

12 78 §  Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien kou-
lunkäynninohjaajien resurssien kasvattamista sekä varhaiskasvatuk-
sen kolmiportaiseen tukeen siirtymistä 

36 

13 79 §  Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Hulvelan 
katualueen autopaikkojen muuttamista viistopaikoiksi ja yhden inva-
autopaikan lisäystä 

38 

 
Muutoksenhaku 
 

67-79 § Muutoksenhakuohje 39 
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67 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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68 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Jari 

Pulkkisen ja Jarmo Rosaman. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Jari 
Pulkkisen ja Jarmo Rosaman. 
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69 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 151 7.5.2018 

 

 Asianro 55/02.02.02/2018 

§ 70 

Talousarvion toteutuminen 31.3.2018 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 7.5.2018 151 §  

 

”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 2.5.2018:  

 

Koko kaupunki 

Laskennallinen toteuma maaliskuun lopussa on 25,0 %.   

Kaupungin toimintatuotot ovat 8,8 miljoonaa euroa (vähennystä viime vuoteen 

11,4 %) ja ovat talousarviosta 21,6 %. Toimintatuotot ovat toteutuneet noin 

1,1 miljoonaa euroa heikommin kuin viime vuoden samaan ajankohtaan ver-

rattuna. 

Toimintakulut ovat -40,0 miljoonaa euroa (kasvua viime vuoteen 3,9 %) ja 

ovat talousarviosta 24,3 %.  

Toimintakate on -31,2 miljoonaa euroa (kasvua viime vuoteen 9,2 %), toteu-

maprosentti on 25,2 %. Toimintakate on 2,6 miljoonaa euroa huonompi kuin 

viime vuonna samaan ajankohtaan verrattuna. 

Vuosikate on 2,4 miljoonaa euroa (viime vuonna 3,5 miljoonaa euroa) ja tili-

kauden tulos 0,7 miljoonaa euroa (viime vuonna 1,8 miljoonaa euroa). Yhtei-

söverotilitysten aikataulumuutos vaikuttaa alkuvuoden tulokseen positiivisesti 

ja näin ollen vääristää tulosta parempaan suuntaan.  

Verotulojen toteutuminen 30.4.2018 ja ennuste 

Kuntaliitto on päivittänyt huhtikuussa kuntien veroennustekehikkoa. Koko 

vuoden tilitysarvio viime vuoteen verrattuna on tällä hetkellä 1,9 %. Kunnallis-

verotilitykset kasvaisivat 1,8 %, yhteisöverojen kasvu 1,7 % ja kiinteistövero-

jen kasvu 3,2 %. Talousarviota laadittaessa vuodelle 2018 verotilitysten kas-

vuksi arvioitiin 0,4 %, joten arvio on parantunut koko maan osalta.  

Kuntaliiton ennusteiden mukaan Raision kunnallisverotilitykset vuonna 2018 

kasvaisivat 2,7 %, yhteisöverot vähenisivät 1,9 % ja kiinteistöverojen vähen-

nys olisi 1,0 % viime vuoteen verrattuna. 

Raision osalta 2,7 %:n kunnan tuloverojen kasvu tarkoittaisi 88,3 miljoonan 

euron verotilityksiä vuonna 2018. Talousarvion mukainen ennuste on 86,4 

miljoonaa euroa, joten ylitys olisi kunnallisverojen osalta noin 1,8 miljoonaa 

euroa. Vuoden 2018 ennuste kunnallisverotilitysten osalta on noussut alku-

vuodesta. 
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Yhteisöverojen toteuma huhtikuun lopussa on edellisvuotta 55,5 %:a suurem-

pi. Suuri muutos johtuu yhteisöverojen ennakontäydennysmaksujen aikatau-

lumuutoksesta. Ennakot maksettiin viime vuonna huhti-toukokuun vaihteessa 

ja tänä vuonna tammi-helmikuun vaihteessa. Yhteisöverojen tilitysten odote-

taan jäävän viime vuotta alhaisemmaksi johtuen lisäennakoiden maksuaika-

taulumuutoksesta ja sen tähden, että viime vuonna tilityksiä paransi yli 200 

miljoonan euron kertaerä. Raision yhteisöverojen ennakoidaan toteutuvan 5,8 

miljoonan euron suuruisena. Talousarvion mukainen ennuste on 5,9 eli alitus-

ta olisi noin 0,1 miljoonaa euroa.  

Kiinteistöverot tilitetään kunnille pääosin syys- ja lokakuussa. Kiinteistövero-

tuottojen ennustetaan toteutuvan talousarvion mukaisesti eli noin 7,7 miljoo-

naa euroa. 

Kuntaliiton huhtikuun verotuloennuste Raision osalta on kokonaisuutena 

101,7 miljoonaa euroa ja talousarviossa on arvioitu verotuloennusteeksi 100,0 

eli ennusteen mukaan talousarvion verotulotavoite ylitetään noin 1,7 miljoo-

naa euroa (kasvua 1,7 %).  

Valtionosuudet 

Vuoden 2018 päätöksen mukaan valtionosuudet tulevat toteutumaan noin 

27,0 miljoonan euron suuruisena eli 0,2 miljoonaa euroa suurempina kuin ta-

lousarviossa. 

Konsernihallinto 

Konsernihallinnon toimintatuotot ovat pienentyneet 23,2 % viime vuoteen ver-

rattuna ja ovat talousarviosta 16,1 %. Tulojen pienentyminen johtuu sähkön 

myyntituottojen heikkenemisestä. Maanmyyntituottoja on kertynyt 0,1 miljoo-

naa euroa. Tavoite koko vuodelle on 1,0 miljoonaa euroa.  

Konsernihallinnon toimintakulut ovat vähentyneet 9,6 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat talousarviosta 24,5 %.  

Konsernihallinnon toimintatuloissa ja toimintakuluissa näkyy sähkökaupan 

nettokustannukset, jotka ovat talvikuukausina paljon suuremmat ja tasoittuvat 

vuoden aikana.  

Sosiaali- ja terveys 

Sosiaali- ja terveyslautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 4,9 % viime 

vuoteen verrattuna ja ovat talousarviosta 21,5 %.  

Toimintakulut ovat kasvaneet 4,7 % viime vuoteen verrattuna ja ovat talous-

arviosta 24,1 %.  Toimintakate on heikentynyt noin 1,4 miljoonaa euroa edelli-

seen vuoteen verrattuna. 
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Sivistyskeskus (sis.vapaa-aika) 

Toimintatuotot ovat vähentyneet 20,3 % viime vuoteen verrattuna ja ovat 26,1 

% talousarviosta. Sivistyslautakunnan hankerahat ovat vähentyneet viime 

vuosien aikana, jotka vaikuttavat toimintatuottojen vähenemiseen. 

Sivistyslautakunnan toimintakulut ovat kasvaneet 4,1 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat 24,5 % talousarviosta. 

Vapaa-aikalautakunnan toimintakulut ovat vähentyneet 14,1 % ja ovat talous-

arviosta 23,1 %. Tuloja on kertynyt viime vuotta vähemmän noin 109 000 eu-

roa ja ovat talousarviosta 22,7 %. 

Tekninen keskus (sis. ympäristö) 

Ympäristölautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 26,4 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat 24,3 % talousarviosta. Toimintakulut ovat viime vuoden ta-

solla. 

Teknisen lautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 21,3 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat 22,3 % talousarviosta. Toimintatulot eivät ole kertyneet vii-

me vuoden tahtiin, johtuen viime vuoden satunnaisista tuloista. 

Toimintakulut ovat kasvaneet 6,6 % viime vuoteen verrattuna ja ovat 25,3 % 

talousarviosta. Toimintakate on 0,7 miljoonaa euroa viime vuoteen verrattuna 

heikompi. Toimintakulujen osalta erityisesti lämmityskulut ovat kasvaneet ar-

vioitua enemmän.   

Investoinnit (myynnit) 

Investoinneista on toteutunut 11,5 % eli 1,5 miljoonaa euroa.  

Sairaanhoitopiiri 

Sairaanhoitopiiri julkaisee kuukausittain jäsenkuntalaskutuksen poikkeamat 

tasaerälaskutuksesta-kaavion. Maaliskuun kaaviosta puuttuu edelleen ensi-

hoidon toteutumatiedot ja ne lisätään seuraavan kuukauden raportteihin. 

Maaliskuun kaavion mukaan sairaanhoitopiirin laskutus poikkeaa Raision 

osalta -6,3 %, Ruskon osalta poikkeama on 3,9 %. Luvut ovat liian positiivisia 

ensihoidon toteumatietojen puuttuessa, mutta alkuvuoden osalta tilanne on 

kuitenkin hyvä ja tasaerälaskutus on alitettu. Muutaman kuukauden perusteel-

la on vielä liian aikaista tehdä johtopäätöksiä koko vuoden osalta. 

Ennuste 

Alkuperäinen talousarvio on laadittu -3,9 miljoonaa euroa alijäämäiseksi. Val-

tuusto on jo alkuvuoden osalta tehnyt talousarvioon muutoksia, joilla on vaiku-

tusta käyttötalouden ja investointien kustannusten nousuun ja sitä kautta vai-

kutusta nettolainanoton kasvamiseen noin 0,3 miljoonaa euroa. 
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Maaliskuun lopun tilanteen mukaan kaupungin nettokustannukset ylittävät 0,3 

miljoonaa euroa talousarvion. Viime vuoden samaan ajankohtaan verrattuna 

nettokustannukset ylittyvät 2,6 miljoonaa euroa. Lautakuntien kustannuskehi-

tys on ollut viime vuoteen verrattuna lähes 4,0 % ja tämän lisäksi toimintatulo-

ja ei ole kertynyt viime vuoden tahtiin. 

Huhtikuun ennusteen mukaan verotulot ylittävät talousarvion 1,7 miljoonalla 

eurolla. Tämän lisäksi kaupunki on saanut osinkotuottoja noin 0,2 miljoonaa 

euroa enemmän kuin talousarviossa oli arvioitu. 

Talousarviossa ei ole huomioitu toukokuussa tulevia henkilöstön palkankoro-

tuksia, jonka vaikutukset tulevat nostamaan kaupungin henkilöstökustannuk-

sia. Kesäkuussa maksetaan keskitetysti lomarahat, joiden vaikutus tulee nä-

kyviin toteutuneissa henkilöstökustannuksissa vasta kesäkuussa.  

Tämän hetkisten tietojen perusteella ja edellä mainitut seikat huomioiden 

kaupungin talous tulee päätymään alijäämäiseksi.  

Henkilöstö 

Talousarvion, henkilöstömäärän ja henkilötyövuosien toteutumisesta laadi-

taan raportit lautakunnittain maaliskuun lopun, kesäkuun lopun sekä syyskuun 

lopun tilanteesta. Raportit tuodaan valtuuston tietoon. 

Liitteenä ovat henkilöstön lukumäärä konsernihallinnon ja lautakuntien osalta 

31.3.2018. Henkilötyövuosien raportoiminen vuoden aikana ei ole mahdollista 

nykyisellä palkkajärjestelmällä.  

Liitteenä ovat koko kaupungin tuloslaskelma keskuksittain maaliskuun lopus-

sa ja henkilöstön lukumäärät 31.3.2018. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian 

tiedokseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Esittelijä teki seuraavan lisäyksen päätösehdotuksen: 

 

Kaupunginhallitus edellyttää, että lautakuntien ja keskusten tulee sopeuttaa 

loppuvuoden toimintaansa siten, että kulukehityksen kokonaisuus noudattaa 

talousarviota. Tämä ei koske mahdollisia käyttöomaisuusinvestointien muu-

toksia käyttötalouden puolelle, joihin tilintarkastaja on edellyttänyt tehtäväksi 

tarpeelliset muutokset.  

 

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti lisäys mukaan lukien.” 
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Oheismateriaali  1 Talousarvion toteuma maaliskuu 

 2 henkilöstö 31 3 2018 

 3 totve032018 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian tiedokseen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Lautakunnat  

  Keskukset 
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Kaupunginvaltuusto § 58 26.3.2018 

Kaupunginhallitus § 152 7.5.2018 

 

 Asianro 445/00.04.00/2018 

§ 71 

Valtuutettu Merja Niemen ym. valtuutettujen aloite koskien kokonaisvaltaisen sel-

vityksen laatimista liittyen sote-uudistuksen valmisteluun 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 26.3.2018 58 §  

 

Valtuutettu Merja Niemi jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Sote-uudistus on sodan jälkeisen ajan suurin terveyden- ja sosiaalihuollon 

uudistuksista. Kyseessä on uudistus, jossa julkisten sosiaali- ja terveyspalve-

lujen järjestämisvastuu on siirtymässä kunnilta ja kuntayhtymiltä maakunnille 

1.1.2020. 

 

Tämän tulevan uudistuksen valmistelutyö on vihdoin alkanut myös Varsinais-

Suomen alueella. Hakiessani tietoa asioiden edistymisestä oman maakuntani 

alueella törmäsin Pohjois-Karjalan ja Heinäveden kunnan alueella toiminee-

seen Siun sote –nimellä kulkevan kuntayhtymän tekemään valmistelutyöhön. 

Vuonna 2017 alkaneen Siun Soten valmistelun pohjana olivat selvitysvai-

heessa kerätyt tiedot nykyisten palvelujen puutteista ja ongelmista. Palvelujen 

toimivuutta arvioivat sekä henkilöstö että asukkaat. Pelkästään asiakaspa-

lautetta kerättiin ja saatiin lähes 2000 kappaletta. 

 

Myös raisiolaisten tulisi saada tietoa ja mahdollisuus vaikuttaa siihen, kuka 

jatkossa sotepalveluita tuottaa, mistä palveluita saadaan, mitä palvelut pitävät 

sisällään ja millaisia ne ovat laadultaan. Asukaspalautteilla on merkitykselli-

nen arvo suunniteltaessa näitä em. kokonaisuuksia, jotta kuntalaisten aito 

kuuleminen ja toiveiden huomioiminen päätöksenteossa ei jää pelkäksi kli-

seeksi ja sanahelinäksi. 

 

Keskusta valtuustoryhmä esittääkin kokonaisvaltaisen selvityksen laatimista 

ja antamista liittyen SOTE:n valmisteluun, mm. seuraavien kysymysten osal-

ta. 

 

1) Millä tavoin Raisio osallistuu Soten valmisteluun? 

2) Mikä on SOTE:n valmistelutilanne kunnassamme? 

3) Ketkä toimivat vastuu- ja yhteyshenkilöinä Raision osalta Sote:n suunnit-

telussa? 

4) Onko kokonaisuudessa suunniteltu henkilöstön ja asukkaiden osallistami-

nen soten valmisteluun? Jos ei, miksi? 

5) Mikä on valmistelun aikataulu Raision osalta? 

6) Miten asukasviestintä on suunniteltu toteutettavan? 
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7) Muut mahdolliset asiaan liittyvät seikat? 

8) Tilojen kartoitus – tilanne?  

 

Raisiossa 26.3.2018 

Keskustan valtuustoryhmä 

 

Merja Niemi  Jukka Rantala 

Mikko Kaamanen  Erkki Haavisto 

Kalle Myllymäki Pekka Heikkilä 

Jari Pulkkinen Eija Erasvuo” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 16.4.2018 § 129 

 

 ”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Merja Niemen aloitteen kos-

kien kokonaisvaltaisen selvityksen laatimista liittyen sote-uudistuksen valmis-

teluun konsernihallinnon ja sosiaali- ja terveyskeskuksen valmisteltavaksi - - -” 

 

 

Kaupunginhallitus 7.5.2018 152 §  

 ”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 Kaupunginvaltuustolle annettiin 23.4.2018 kokouksen aluksi hallintosäännön 

76 §:n mukainen valtuustoinfo aiheesta sote- ja maakuntauudistus. Valtuus-

toinfossa kaupunginjohtaja Ari Korhonen ja sosiaali- ja terveysjohtaja Juha 

Sandberg antoivat valtuustolle tilannekatsauksen sote- ja maakuntauudistuk-

sen valmistelun tilanteesta. Katsauksen jälkeen kaupunginvaltuusto kävi lyhy-

en keskustelun aiheesta. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 



Raision kaupunki Pöytäkirja   14 (40) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Merja Niemi  
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Kaupunginvaltuusto § 172 16.10.2017 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta § 64 18.4.2018 

Kaupunginhallitus § 153 7.5.2018 

 

 Asianro 944/06.00.00/2017 

§ 72 

Valtuutettu Niina Äikkään ym. valtuutettujen aloite koskien saattohoidon toteutta-

mista akuuttiosastolla 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 16.10.2017 172 §  

 

Valtuutettu Niina Äikäs jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Saattohoidolla tarkoitetaan Vaiviran määritelmän mukaan lähestyvää kuole-

maa edeltävää hoitoa silloin kun kuoleman odotetaan tapahtuvan lähipäivien 

tai viikkojen aikana. 

 

Saattohoidon tarkoituksena on tukea ja hoitaa yksilöllisesti kuolevaa ihmistä 

ja hänen läheisiään parhaalla mahdollisella tavalla inhimillisiä arvoja kunnioit-

taen ja valmistaa kuolevaa ja hänen omaisiaan lähestyvään kuolemaan. 

(http://www.valvira.fi/terveydenhuolto/hyva-

ammatinharjoittaminen/elaman_loppuvaiheen_hoito/saattohoito, päivitetty 

20.6.2017.) 

 

Onnistunut kipulääkitys on tärkeä osa, mutta vain yksi osa onnistunutta saat-

tohoitoprosessia. Laadukasta saattohoitoa toteutetaan moniammatillisesti ja 

hoidossa huomioidaan kokonaisvaltaisesti niin potilaan fyysiset, psyykkiset, 

sosiaaliset kuin hengellisetkin tarpeet. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme että akuuttiosaston saattohoitohuo-

neiden tarkoitukseensa soveltuvuutta arvioidaan ja tiloja tarvittaessa muute-

taan siten että potilaiden yksityisyys ja rauhallinen hoitoympäristö tulee turvat-

tua myös osaston ollessa suurella kuormituksella. Saattohoitoympäristössä 

tulee kyetä ottamaan huomioon myös potilaan omaiset riittävällä ja ajanmu-

kaisella tavalla. Saattohoitoprosessi on aina ainutkertainen kokemus niin poti-

laalle kuin läheisellekin. 

 

Esitämme lisäksi että henkilökunnan riittävyys ja tarvittava saattohoidon eri-

tyispiirteisiin syventävä lisäkoulutus huomioidaan osaston toimintaa suunnitel-

taessa. Saattohoitopotilaan hoidon tulee olla saumatonta ja katkeamatonta ja 

lääkärin konsultaatiomahdollisuus tulee olla päivästä ja vuorokaudenajasta 

riippumatonta. 

 

Esitämme lisäksi että saattohoitoon osallistuvan henkilökunnan työssä jaksa-

mista tuetaan työn erityislaatuisuus ja kuormittavuus huomioiden. 

http://www.valvira.fi/terveydenhuolto/hyva-ammatinharjoittaminen/elaman_loppuvaiheen_hoito/saattohoito
http://www.valvira.fi/terveydenhuolto/hyva-ammatinharjoittaminen/elaman_loppuvaiheen_hoito/saattohoito
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Raisiossa 16.10.2017 

 

Niina Äikäs  Vesa Parantainen 

Annika Aaltonen Anita Ruusuranta 

Sirpa Ek  Maria Virko 

Jarmo Rosama Aki-Petteri Löfgren 

Kimmo Kosonen Hannele Lehto-Laurila 

Sari Packalén Raimo Sulonen 

Janne Laulumaa Elisa Vuorinen 

Helena Viljanen” 

  

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 30.10.2017 § 357 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Niina Äikkään aloitteen koskien 

saattohoidon toteuttamista akuuttiosastolla sosiaali- ja terveyskeskuksen val-

misteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 18.4.2018 64 §  

 

 ”Johtava hoitaja Sari Tanninen, osastonhoitaja Kim Asunta ja lääkäri Tony 

Häggblom 10.4.2018: 

 

  Kaupunginhallitus on lähettänyt Niina Äikkään ym. valtuutettujen aloitteen 

koskien saattohoidon toteuttamista akuuttiosastolla. 

 

Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueella palliatiivista hoitoa ja saattohoitoa 

toteutetaan sairaalan akuutti- ja kuntoutusosaston lisäksi tehostetun palvelu-

asumisen yksiköissä sekä ihmisen omassa kodissa.  

 

Palliatiivinen hoito tarkoittaa parantumattomasti sairaan aktiivista kokonaisval-

taista hoitoa siinä vaiheessa, kun parantavan hoidon mahdollisuuksia ei enää 

ole, ja kun hoidon päämääränä ei ole elämän pidentäminen. Saattohoito on 

osa palliatiivista hoitoa.  

 

Akuuttiosastolla tapahtuvaa saattohoitoa on kehitetty järjestelmällisesti vuo-

desta 2013 lähtien. Tällöin kaksi osaston vakituista sairaanhoitajaa sai pää-

tökseen 30 opintopisteen saattohoidon erikoistumiskoulutuksen. Heidän kehit-

tämistyönsä – Saattohoitoneuvottelu mallia – toteutetaan edelleen käytännön 

työssä. Samassa yhteydessä akuuttiosaston yksi kahdenhengen huone muu-

tettiin saattohoitopotilaille sopivaksi, sen kalustusta on vielä täydennetty myö-
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hemmin. Silloinen hoito- ja hoivapalvelujen ylilääkäri Taru Falenius puoles-

taan vei eteenpäin käypähoitosuositusten mukaisia toimintamalleja liittyen 

saattohoitoon liittyvään päätöksentekoon, kuten potilaan kivunhoito.  

 

Saattohoitoneuvottelussa potilaan, omaisten, hoitajan ja lääkärin kanssa yh-

teistyössä käydään potilaan sairaudentila läpi, tässä vaiheessa hoidossa ol-

laan jo todennäköisesti siirrytty palliatiivisen hoidon vaiheeseen. Potilaan ja 

omaisten tulee ymmärtää sairauden parantumattomuus, mikäli sairauden en-

nuste ja potilaan vointi niin vaatii, tehdään hänen kanssaan osastohoitosopi-

mus. Sopimus mahdollistaa potilaan siirtymisen, sairauden tilan niin vaaties-

sa, suoraan akuuttiosastolle kellonajasta riippumatta ja ilman yhteispäivystyk-

sessä tai terveyskeskuksen päivystyksessä käyntiä. Sopimus sisältää selkeän 

toimintamallin osaston henkilökunnalle ja potilaalle sekä hänen omaisilleen. 

 

Viimeisen neljän vuoden aikana saattohoito on vakiinnuttanut asemansa osa-

na akuuttiosaston erityisosaamista. Potilaan kivunhoidon toteuttamisessa 

olemme siirtyneet (PCA = Patient Controlled Analgesia) käyttämään aiempia 

Braun:in ruiskupumppuja pienempiä Cadd Legacy kasettipumppuja. Uudet 

pumput mahdollistavat lähemmän yhteistyön VSSHP:n kipu- sekä palliatiivi-

sen poliklinikan kanssa. Pienen kokonsa sekä helppokäyttöisyytensä vuoksi 

saattohoitopotilaiden kivunhoito onnistuu myös kotioloissa.  

 

Avainhenkilöiden, ylilääkärin ja osastonhoitajan, vaihtuminen on omalla taval-

laan edesauttanut ja vauhdittanut saattohoidon kehittymistä entuudestaan. Li-

säksi akuuttiosasto on saanut vuoden 2017 aikana enemmän lääkärin resurs-

sia ja kokonaan uutena vakanssina oman osastonlääkärin, joilla on selkeä 

vaikutus kokonaisuudessaan hoidon laatuun, myös saattohoidon laatuun.  

 

Suuri saattohoitoon vaikuttanut uudistus tapahtui 2016, kun Raision kotisai-

raala avattiin. Kotisairaalan henkilökunta otti vastuulleen kotona asuvat pal-

liatiivisessa hoidonvaiheessa olevat potilaat, joille on tehty osastohoitosopi-

mus. Tällä hetkellä 21 Raisiolaisella on osastohoitosopimus. Kotisairaala seu-

raa säännöllisesti heidän vointiaan puhelinkontaktein tai tarvittaessa koti-

käynnillä. Kotisairaalan myötä kipupumppujen käyttö kotioloissa on myöskin 

mahdollista. Kotisairaalan avulla myös ympärivuorokautisessa hoidossa asu-

vien asiakkaiden saattohoitoa on voitu parantaa, esimerkiksi kivunhoidon suh-

teen.  

 

Vuoden 2016 aikana toteutettiin saattohoitopotilaiden tukihenkilöprojekti. Tu-

kihenkilöiden valinta ja koulutus toteutettiin yhteistyössä Raision seurakunnan 

sekä akuuttiosaston henkilökunnan kanssa. Tukihenkilöiden ensisijainen teh-

tävä on tarjota potilaille/asiakkaille läsnäoloa ja mahdollisuutta keskusteluun 

palliatiivisen hoidon ja saattohoito vaiheessa. 

 

Henkilökunnan koulutuksissa on pyritty hyödyntämään VSSHP:n järjestämiä 

koulutuksia. Henkilökunnalle on annettu myös mahdollisuus osallistua aktiivi-

sesti maksullisiin saattohoitoa käsitteleviin koulutuksiin. Laajemmassakin mit-

takaavassa Raisio on aktiivinen osallistuja sekä kehittyjä palliatiivisessa hoi-
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dossa ja saattohoidossa. Tällä hetkellä Raisio on mukana yhteistyökumppa-

nina opetus- ja kulttuuriministeriön kärkihankkeessa, jossa suunnitellaan pal-

liatiivisen hoitotyön ja lääketieteellisen koulutuksen monialaista ja työelämä-

lähtöistä koulutusta. Hankekonsortio muodostuu ammattikorkeakouluista ja 

yliopistoista. Yhteistyökumppaneina mukana on eri puolelta Suomea toisen 

asteen oppilaitoksia, perusterveydenhuollon yksiköitä sekä saattohoitoyksiköi-

tä. 

 

Raision terveyskeskussairaalassa vuonna 2017 akuuttiosastolla kuoli 74 ja 

kuntoutusosastolla 21 potilasta. Vuodelle 2019 tulemme esittämään toisen 

saattohoitohuoneen muutostöiden loppuunsaattamista, joka tarkoittaa samalla 

yhden potilaspaikan vähennystä 36 paikkaan. Tällä hetkellä omaisilla on 

mahdollisuus yöpyä samassa huoneessa saattohoidossa olevan läheisensä 

kanssa. Huoneessa on jääkaappi ja mahdollisuus kahvinkeittoon. Ideaalitilan-

teessa olisi suotavaa saada omaisille oma tila, mutta osaston fyysisten tilarat-

kaisujen takia se ei ole kovin helposti toteutettavissa. 

 

Akuuttiosaston aamuvuorossa on yhdeksän hoitohenkilökunnan jäsentä, jois-

ta vähintään kolme on sairaanhoitajia. Iltavuorossa on pääsääntöisesti viisi 

hoitajaa, joista aina vähintään kaksi on sairaanhoitajia. Hyvän sijaistilanteen 

vallitessa, pieneen osaan iltavuoroja, kykenemme suunnittelemaan kuusi 

työntekijää. Tilanteessa, kun sairauspoissaoloja on runsaasti, joudumme kuu-

dennen iltavuorolaisen sijoittamaan korvaamaan poissaoloja muissa vuorois-

sa. Iltavuoro sekä viikonloput ovat kaikista haavoittuvimmat vuorot. Laaduk-

kaamman ja ihmisläheisemmän saattohoidon turvaamiseksi tulevaisuudessa 

meidän tulisi saada vahvistettua sekä iltavuoron että viikonlopun henkilöstö-

resurssia. Tämän saavuttamiseksi tulisi iltavuoroon ja viikonloppuaamuihin li-

sätä yksi hoitaja. Tätä emme nykyisellä henkilökuntamäärällä pysty teke-

mään.  

 

Raision terveyskeskussairaalassa on lääkäri tavoitettavissa virka-aikana. Vii-

konloppu aamupäivisin sairaalassa käy lääkäri hoitamassa akuutit potilaiden 

hoitoon liittyvät asiat. Muuten päivystysaikaiset lääkärikonsultaatiot hoidetaan 

Turun yliopistollisen keskussairaalan yhteispäivystykseen soittamalla.  

 

Henkilökunnan työssä jaksamista ja työn erityislaatuisuutta olemme tukeneet 

esimerkiksi tarjoamalla työnohjausta. Muu henkilökunnan tukeminen toteutuu 

Raision kaupungin osoittamien resurssien mukaisesti. 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Äikkään tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 7.5.2018 153 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 
 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Niina Äikäs  
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 Asianro 389/12.03.02/2017 

§ 73 

Valtuutettu Sirpa Ekin ym. valtuutettujen aloite koskien kirjastokahvilan perusta-

mista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 40 §  

 

 Valtuutettu Sirpa Ek jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision kirjasto on viihtyisä paikka mutta sieltä puuttuu jotain hyvin olennais-

ta -kahvila. 

 

Kahvila ja kirjasto sopivat mainiosti yhteen. Raision kirjastossa ei ole vakituis-

ta kirjastokahvilaa vaikka se voisi olla siellä hyvä lisäpalvelu ottaen huomioon 

että kirjasto kerää runsaasti kävijöitä. 

 

Kirjastossa on järjestetty pop up -kahvila sekä maahanmuuttajille erikseen 

kielikylpykahvilatoimintaa joka ei kuitenkaan ole ollut avoin kaikelle yleisölle. 

Myös isommissa tapahtumissa on silloin tällöin buffet tyyppistä kahvilatoimin-

taa. 

 

Vakituisen kirjastokahvilan rooli erilaisissa kirjaston tapahtumissa voisi olla 

keskeinen, pistäytymispaikka, jopa olohuone jonne on mukava tulla tapaa-

maan tuttuja kirjastokäynnin yhteydessä. 

 

Kahvilaa voisi testata vaikka kokeilumuotoisesti ensin omakustannusperiaat-

teella ja pyytää asiakaspalautetta siitä. 

 

Voisiko kahvilan pyörittäminen toteutua esimerkiksi osittain nuorisopalvelui-

den kanssa sekä toimia kaupungin työllisyystoiminnan sateenvarjon alla. 

Kahvila voisi tarjota nuorelle työkokeilumahdollisuuden tai jopa oppisopimus-

koulutukseen työpaikan. Sitä voisi pyörittää myös vuoroissa nuorten asiakkai-

den toimesta ja samalla tarjota kahvilassa työskenteleville hygieniapassin. Se 

voisi olla osa työssäoppimis kokonaisuutta alan opiskelijoille tai tarjota harjoit-

telumuodon työkokeiluna niin että nuori voisi saada kokemuksen kautta pistei-

tä alan koulutukseen hakeutuessaan. 

 

Kauppaoppilaitos on käytännössä kirjastoa miltei vastapäätä, samoin ammat-

tikoulu ja opiskelijat voisivat saada tuosta hyvän mahdollisuuden vaikka näy-

töilleen ideoidessaan kokonaisuutta ja tehden sille vaikka liiketoimintasuunni-

telman. 

 

Toinen vaihtoehto voisi olla antaa mahdollisuus kaupungin eri yhdistystoimi-

joille (erilaiset seurat ja harrastetoimijat), jotka voisivat tehdä palveluitaan tun-
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netuksi kahvilan kautta ja vuorotellen pitää kahvilavuoroja. tällöin kirjastossa 

voisi olla näihin toimijoihin liittyen erilaisia teemapäiviä ja -viikkoja. 

 

Tällä valtuustoaloitteella ehdotamme että Raisiossa selvitetään mahdollisuut-

ta pysyvän kirjastokahvilan perustamiseksi. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Sirpa Ek  Jarmo Rosama 

Kimmo Kosonen Anita Ruusuranta 

Raimo Sulonen Saila Rintee 

Janne Laulumaa Vesa Parantainen 

Teuvo Helenius Veijo Mikola 

Hannele Lehto-Laurila Anneli Kivijärvi” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

 ”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Sirpa Ekin aloitteen koskien 

kirjastokahvilan perustamista sivistyskeskuksen valmisteltavaksi - - - ” 

 

 

Kaupunginhallitus 21.5.2018 § 175 

 

 Sivistysjohtaja Juha-Pekka Lehmus 16.5.2018: 

 

Kirjastoon on toivottu kahvilaa Kirjastotalon avaamisesta vuodesta 1999 läh-

tien, sillä kahvila laajentaisi kirjaston tapahtumatoimintaa ja palveluita merkit-

tävästi. Tilaa on kuitenkin vaikea tarjota yksityiselle yrittäjälle, sillä kaupungin 

ja Rasekon sopimus Martinsalin käytöstä rajaa kahviotilan vuokraamista yksi-

tyiselle yrittäjälle. Kirjastossa on toiminut kahvila yhden kesän 2007, kun Ul-

pukan kahvilayrittäjä siirsi kahvilatoiminnan Kirjastotaloon Ulpukan remontin 

takia.  

 

Pop up -luonteisesti kahviota kirjastossa ovat pitäneet muutaman viikon ker-

rallaan erilaiset yhdistykset ja Raision seurakunta. Erilaisissa tapahtumissa 

väliaikatarjoiluna kahvion ovat järjestäneet mm. Vaisaaren koululuokat tai rai-

siolaiset yhdistykset. Kaikki kahvilakokeilut ovat saaneet asiakkailta erittäin 

hyvän vastaanoton.  

Kirjasto on myös useamman kerran ollut yhteydessä pop up -kahviloita pitä-

neisiin tahoihin, mm. Kota – Lasten ja nuorten hyvinvointi ry:n ja muiden työ-

pajatoimintaa toteutettavan kahvilatoiminnan saamiseksi Kirjastotaloon. 
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Myöskään nuorten työpajatoiminnalle ei ole ollut resursseja huolehtia kahvios-

ta. 

Sivistyskeskus on kevään 2018 aikana käynyt keskusteluja Rasekon kanssa 

kirjaston kahvilan ylläpitämisestä ja kahvilatoiminnan ajoittaisesta järjestämi-

sestä. Raseko on suhtautunut esitykseen positiivisesti ja tavoitteena on aloit-

taa yhteistyö kahvilantoiminnan järjestämisestä opiskelijatyötoimintana luku-

vuoden 2018 – 2019 aikana. 

 

Toiminnan järjestämisestä on käyty keskustelua myös kaupungin nuorisotoi-

men kanssa. Nuorisotoimi ylläpitää vastaavanlaista kahvilatoimintaa jo tällä 

hetkellä nuorisokeskuksen tiloissa ja myös heidän osallistuminen kirjaston 

kahvilan ylläpitämiseen jatkossa on mahdollista.   

Vapaa-aikalautakunnan toukokuun kokous peruuntui ja asia viedään tiedoksi 

lautakunnan kesäkuun kokoukseen.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Sirpa Ek  
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 Asianro 550/10.03.01.01/2017 

§ 74 

Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien kuplahallin raken-

tamista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 8.5.2017 71 §  

 

 ”Valtuutettu Jonni Moislahti jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Raisio on vireä urheilukaupunki ja meillä onkin todella iso kirjo erilaisia kau-

punkilaisia liikuttavia urheiluseuroja. Kaupunki tarjoaa omissa kiinteistöissään 

hyvät puitteet monien eri lajien harrastamiseen, kuten Ulpukka, Kerttulan lii-

kuntahalli ja koulujen liikuntasalit sekä tietysti myös lukuisat ulkourheilupaikat, 

pururadat, jne. 

 

Talviaikaiseen harrastamiseen ja harjoitteluun kaupungissa harrastepaikkakir-

jo kapenee huomattavasti kesä-aikaisesta. Kerttulan KHT-kentälle onkin jo 

useissa valtuustoaloitteissa ideoitu talvikäytön mahdollistavaa lämmitystä. Tä-

tä ei ole kuitenkaan investoinnin kalleudesta johtuen toteutettu. 

 

Kaupungissa on toteutettu yhteistyössä eri lajien kanssa järjestelyitä, joissa 

vuoroja käyttävät seurat ovat osaomistajina halliyhtiöissä mukana. Tällaisia 

ovat mm. jäähallit ja tennishalli. Näin kaupungin käyttö- ja investointikustan-

nuksia saadaan jaettua suoraan käyttäjille. 

 

Ns. kuplahalli keinohiekkatekonurmen päälle mahdollistaa monipuolisen talvi-

harjoittelun eri lajeille. Kustannukset ovat myös huomattavasti edullisemmat 

kuin kiinteän urheiluhallin rakentamisessa. 

 

Ehdotan että kaupunki selvittää mahdollisuudet kuplahallin rakentamiselle ja 

operoinnille, joko jonkun olemassa olevan KHT-kentän tai uuden rakennetta-

van KHT-kentän päälle, seurojen kanssa yhdessä perustettavan yhtiön lu-

kuun. 

 

Raisiossa, 8.5.2017 

 

Jonni Moislahti Helena Sukari 

Seija Sorsavirta Elisa Vuorinen 

Tuija Hyytiä  Jari Salonen 

Heikki Laine  Janette Broberg 

Eeva Savola  Risto Nikkonen 

Riikka Visa  Jyrki Aaltonen 

Sirpa Ek  Janne Laulumaa 

Kimmo Kosonen Juha Hellsten 
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Kalle Myllymäki” 

  

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 182 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Jonni Moislahden aloitteen 
koskien kuplahallin rakentamista teknisen keskuksen valmisteltavaksi – –” 
 

 

Tekninen lautakunta 8.5.2018 73 §  

 

  Tekninen johtaja Antti Korte 2.5.2018: 

 

Valtuutettu Jonni Moislahti ym., on ehdottanut, että kaupunki selvittää mah-

dollisuudet kuplahallin rakentamiselle ja operoinnille, joko jonkun olemassa 

olevan KHT-kentän tai uuden rakennettavan KHT-kentän päälle, seurojen 

kanssa yhdessä perustettavan yhtiön lukuun. 

  

Kaupunki on talousarvion 2018 yhteydessä päättänyt Vaisaaren lähiliikunta-

paikkahankkeen toteuttamisesta vuosien 2018 ja 2019 aikana (KV 13.11.2017 

§ 190). Hankkeessa parannetaan koulun ympäristön liikunta-alueita lisäämäl-

lä liikuntalaitteita sekä laajennetaan koulun pihaa. Alueen liikenneturvallisuut-

ta parannetaan jäsentämällä kevyen liikenteen kulkua alueella sekä kehittä-

mällä pyörä- ja mopopysäköintiä. 

  

Hanke on tarkoitus toteuttaa kahdessa vaiheessa siten, että ensimmäisessä 

vaiheessa, kesällä 2018, parannetaan liikenneturvallisuutta ja koulun vieressä 

oleva hiekkakenttä saneerataan kumihiekkatekonurmikentäksi (KHT-kenttä). 

  

Saneeraustyön yhteydessä otetaan huomioon, että uuden KHT-kentän päälle 

on tarvittaessa mahdollista rakentaa talvikäyttöön sopiva ylipainehalli. Kau-

pungin vapaa-aikapalvelut on tukenut paikallisia seuroja ylipainehallin alusta-

vassa suunnittelussa ja kaupunginjohtaja on myös käynyt keskusteluja hank-

keen edellytyksistä. Tässä vaiheessa asian selvittäminen on kesken. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Jonni Moislahden ym. valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Päätös Harri Seikolan esityksestä tekninen lautakunta päätti yksimielisesti antaa Jon-

ni Moislahden ym. valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen täydennet-

tynä siten, että seurojen kanssa käytävien neuvotteluiden lisäksi tulee selvit-

tää mahdollisuus ylipainehallin rakentamiseen kaupungin omana investointi-

na. 
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Kaupunginhallitus 21.5.2018 § 176 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jonni Moislahti  
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Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

 Asianro 554/08.01.00/2017 

§ 75 

Valtuutettu Tuija Hyytiän ym. valtuutettujen aloite koskien Turun telakan ja Raisi-

on keskustan välistä linja-autoyhteyttä sekä Pernontien kehittämistä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 8.5.2017 72 §  

 

 ”Valtuutettu Tuija Hyytiä jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Turun telakan kasvun hyödyntäminen Raisiossa 

 

Meyer Turun positiivinen kasvu jatkuu. Tulevina vuosina telakan odotetaan 

työllistävän noin 7000 henkeä, tästä määrästä noin puolet tulee käymään päi-

vittäin telakan alueella. Telakka sijaitsee Raision rajalla, mielestämme kau-

pungin tulee pyrkiä hyödyntämään kasvu paremmin. 

 

Raisio on kärsinyt viime vuosina muuttotappiosta. Raisiosta telakalle on erin-

omainen matka, uusien ja nykyisten työntekijöiden houkutteleminen Raisioon 

ei pitäisi olla vaikeaa. Kaupungin tulee panostaa tehokkaasti houkuttelevuu-

teen asuinpaikkana. 

 

Tällä hetkellä telakalta, Raision keskustaan ei pääse suoralla linja-

autovuorolla. Yleisimmin matkaan kuluu noin tunti ja linja-autoa tarvitsee vaih-

taa. Asuinpaikan valintaan vaikuttaa usein työmatka. Me allekirjoittaneet vaa-

dimme, että kaupunki aloittaa välittömästi selvityksen telakan ja Raision kes-

kustan välisestä linja-autoyhteydestä. 

 

Pernontie Raision puolelta on erittäin suosittu työmatkareitti telakalle. Tätä tie-

tä voidaan kutsua "tervetulotoivotukseksi" telakalle menijöille. Mielestämme 

on erittäin tärkeää, että Pernontie Raision puolelta näyttäisi kaupunkimme 

parhaat puolet. Me allekirjoittaneet haluamme, että Pernontien varren kehit-

tämiseksi tehdään suunnitelma. Koska nykyisille ja tuleville asukkaille turvalli-

suus on tärkeää, tulee suunnitelmassa ottaa huomioon myös jatkuvasti kas-

vava liikennemäärä Pernontiellä. 

 

Tuija Hyytiä  Pipsa Allén 

Helena Sukari Seija Sorsavirta 

Elisa Vuorinen Jari Salonen 

Heikki Laine  Janette Broberg 

Eeva Savola  Risto Nikkonen 

Riikka Visa  Jyrki Aaltonen 

Ari Leinonen  Katriina Ylönen 

Jonni Moislahti Mirjam Karila 

Kalle Myllymäki Anneli Kivijärvi 
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Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

Terttu Perälahti” 

  

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 182 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Tuija Hyytiän aloitteen koskien 
Turun telakan ja Raision keskustan välistä linja-autoyhteyttä sekä Pernontien 
kehittämistä teknisen keskuksen valmisteltavaksi – –” 
 

 

Tekninen lautakunta 8.5.2018 79 §  

 

 Tekninen johtaja Antti Korte 8.5.2018: 

 

Hyytiä ym. tuovat esille aloitteessaan, että Meyerin telakan työntekijämäärä 

on nopeassa kasvussa ja että Raision tulisi pyrkiä saamaan mahdollisimman 

moni noista työntekijöistä muuttamaan Raisioon. Tätä houkuttelevuutta lisää-

vinä toimenpiteinä esitetään, että telakan ja Raision keskustan välille tulisi 

saada linja-autoyhteys ja että Pernontien varren kehittämiseksi tehdään 

suunnitelma. 

 

Raision sisäistä joukkoliikennettä hoidetaan tällä hetkellä linjoilla R1 ja R2. 

Nämä linjat ovat palvelleet pääsääntöisesti koulumatkaliikennettä. Aloitteen 

jättämisen jälkeen linjojen vuorotarjontaa on lisätty myös kesäajaksi ja nyt tie-

tyt vuorot kulkevat telakan Raision puoleiselle pohjoisportille, eli telakan saa-

vutettavuutta joukkoliikenteellä on parannettu.   

 

Teknisessä keskuksessa tehtiin taustaselvitys telakan työntekijöiden asuin-

paikkojen sijoittumisesta Raisiossa ja Turun seudulla. Selvitys tehtiin posti-

numeroalueen tarkkuudella. Taustaselvityksen perusteella todettiin, että työn-

tekijät asuvat aika tasaisesti ympäri Raisiota ja että hajanaisesti sijoittuneen 

joukon palveleminen kattavasti joukkoliikenteellä on hankalaa. Kun vielä 

huomioidaan, että telakalla tehdään vuorotyötä, niin voidaan ajatella, että 

Raision keskustasta telakalle suuntautuvan joukkoliikenteen lisääminen ei ole 

välttämättä kustannustehokas keino lisätä Raision vetovoimaa.  

 

Raisio on käynnistänyt yhdessä Varsinais-Suomen liiton (Valonian), Turun 

kaupungin ja Meyrin telakan kanssa selvityksen alueen työpaikkaliikenteen 

kehittämisestä. Hanketta vetää Valonia ja selvityksestä odotetaan tuloksia 

vielä ennen kesälomakauden alkua. 

 

Pernontien liikennemäärä on ollut suuruusluokassa n. 5700–6500 ajoneuvoa 

vuorokaudessa. Liikenteen määrä on tällä hetkellä suurin piirtein samalla ta-

solla kuin silloin, kun Masa Yardsin telakka toimi täydellä kapasiteetilla. Tässä 

välillä työpaikkaliikenne on ollut hiljaisempaa. 
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Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

Pernontie on kokoojakatu ja erikoiskuljetusreitti, jolloin on huolehdittava, että 

sen liikenteen välityskyky säilyy, vaikka liikenneturvallisuutta parantavia toi-

menpiteitä tehtäisiin. Rakenteelliset rauhoittamistoimenpiteet kuten töyssyt, 

sivuttaissiirtymät ja kavennukset eivät ole toivottavia ratkaisuja Pernontien 

kohdalla. 

 

Pernontien merkitys tulee kasvamaan telakan toiminnan laajentumisen myötä 

ja telakan työntekijämäärä kasvaa entisestään. Pernontien kehittäminen tur-

vallisemmaksi ja sujuvammaksi tarvitsee kokonaissuunnitelman. Suunnitel-

massa tulee ottaa huomioon E18 (Nesteentie) ja MT 185 (Naantalin pikatie) 

työn alla olevat suunnitelmat. Pernontien kokonaistilanteeseen vaikuttavat 

myös Naantalin pikatien (MT185) tulevat ramppijärjestelyt sekä Pernontien 

muuttuvat liikennejärjestelyt Turun kaupungin puolella.  

 

Konsantien ja E18 risteyksen liikennevalo-ohjausta ohjelmoidaan uudelleen 

vielä tämän vuoden aikana. Telakkatien ja E18 risteykseen asennetaan uudet 

liikennevalot, jotka osaltaan parantavat telakan liikennöintiä ja helpottavat 

myös Pernontien ruuhkia. Seuraava suunnitelma, jossa otetaan kantaa Per-

nontien turvallisuuteen, on hiljattain käynnistetty Raision katuverkkoa koskeva 

liikenneturvallisuusselvitys. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Tuija Hyytiän ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 21.5.2018 § 177 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Janne Laulumaa poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 

16.15.  

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen tauon ajaksi klo 16.15–17.00.   
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Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Tuija Hyytiä  
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Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

 Asianro 551/08.00.00/2017 

§ 76 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien ajonopeutta ilmaisevien 

näyttötaulujen asentamista Raisiontielle 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 8.5.2017 74 §  

 

 ”Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

 ”Raision keskustan liikenneturvallisuus on puhuttanut kuntalaisia. Asia on 

puitu paikallislehtien palstoilla sekä erilaisissa keskustelufoorumeissa. Erityi-

sesti kuntalaisia ovat huolettaneet suuret ylinopeudet sekä piittaamattomuus 

liikennevaloista. Nesteentiellä ja Raisiontiellä on ajoittain melkoisia kiihdyty-

sajoja, etenkin kesäaika tuo parhaat kyvyt mukaan kisailuun. Parhain tapa hil-

litä yltiöpäistä kaahailua olisi tolppakamerat, mutta tästä tehty aloite torpattiin 

aikoinaan. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raisiontielle välille Kerttulan-

tie/Soliniuksenkuja asennettaisiin ns. hymynaamat ilmaisemaan ajonopeutta. 

Raisiossa näitä on asennettu mm.Kerttulantielle ja Haunistentielle. Oman ko-

kemukseni ja saamani palautteen mukaan näyttötauluilla on nopeutta hillitse-

vä vaikutus. 

 

Raisiossa, 08.05.2017 

 

Ari Leinonen  Jari Salonen 

Heikki Laine  Eeva Savola 

Risto Nikkonen Riikka Visa 

Jyrki Aaltonen Pipsa Allén 

Helena Sukari Elisa Vuorinen 

Tuija Hyytiä  Janette Broberg 

Jonni Moislahti Sirpa Ek 

Janne Laulumaa” 

  

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 

 

 

Kaupunginhallitus 29.5.2017 182 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Ari Leinosen aloitteen koskien 
ajonopeutta ilmaisevien näyttötaulujen asentamista Raisiontielle teknisen 
keskuksen valmisteltavaksi.– –” 
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Tekninen lautakunta 8.5.2018 80 §  

 

 Tekninen johtaja Antti Korte 8.5.2018: 

 

Leinonen ym. ovat huolissaan heikentyneestä liikenneturvallisuudesta Raision 

keskustassa. He toteavat aloitteessaan, että katuverkolle asetettavat auto-

maattiset nopeusvalvontakamerat, eli ns. tolppakamerat olisivat tehokkaita. 

Tällä kertaa niitä ei esitetä, koska vastaava aloite käsiteltiin muutamia vuosia 

sitten ja se ei johtanut tolppakameroitten asentamiseen. Sen sijaan aloittees-

sa esitetään, että Raisiontielle, Kerttulantien ja Soliniuksenkujan välille, asen-

nettaisiin ajonopeudesta kertova näyttötaulu, joka näyttää ”hymynaamaa”, mi-

käli autoilija noudattaa nopeusrajoitusta. 

 

Tilanne katuverkon kameravalvonnan suhteen on muuttunut viimeisten vuo-

sien aikana, ja poliisin ja kaupungin välisellä yhteistyöllä niitä voidaan asentaa 

myös katuverkolle. Tätä koskeva aloite (Ari Leinonen ym. Kameroiden hank-

kiminen Raisiontien ja Nesteentien valoristeykseen, 29.1.2018) on käsittelys-

sä ja kameravalvonnan nykyisiä mahdollisuuksia selvitetään siinä vastauk-

sessa tarkemmin. 

 

Tällä hetkellä hymynaamaa näyttäviä nopeuden näyttötauluja on Kaanaantiel-

lä, Kerttulantiellä sekä Haunistentiellä. Niistä on hyviä kokemuksia ja nopeu-

det ovat alentuneet jonkin verran. Nopeusnäyttötaulun asentaminen järkevällä 

tavalla Raisiontielle, Kerttulantien ja Soliniuksen kujan välille, on vaikeaa. 

Näyttötaulut eivät toimi oikein kaksiajokaistaisilla katuosuuksilla, koska tutka 

ei tunnista vierekkäin ajavia ajoneuvoja.  

 

Nopeusrajoitus Raision keskustassa on 30 km/h ja liikennettä on jo rauhoitet-

tu useilla erilaisilla toimenpiteillä. Ajoratoja on kavennettu sekä suojateitä on 

toteutettu korotettuna, samoin useat keskustan risteyksistä on varustettu valo-

ohjauksella. Tämän tyyppisessä ympäristössä näyttötaulu toimisi halutulla ta-

valla ainoastaan hiljaisen liikenteen aikana ja muina aikoina se toimisi puut-

teellisesti. Näyttötauluilla on tutkitusti nopeuksia alentava vaikutus, mutta nii-

den sijoittamispaikat tulee suunnitella tarkasti, jotta niistä sitten olisi mahdolli-

simman paljon hyötyä. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Ari Leinosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus 21.5.2018 § 178 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Ari Leinonen  
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Kaupunginvaltuusto 28.05.2018  

 

 Asianro 207/08.00.00/2018 

§ 77 

Valtuutettu Ari Leinosen ym. valtuutettujen aloite koskien kameroiden hankkimista 

Raisiontien ja Nesteentien risteykseen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 29.1.2018 15 §  

 

”Valtuutettu Ari Leinonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Raision keskustassa Kantatie 40 ja Raisiontien risteyksessä liikkuu noin 

23.000- 30.000 autoa vuorokaudessa. Liikennemäärä on melko huikea, suu-

rempia ajoneuvomääriä on lähinnä pääkaupunkiseudun kehäteillä. Raision 

keskustan liikenteen sujuvuus on ajoittain kovalla koetuksella ja aina ei ruuh-

kilta ole voinut välttyä. Erityisen haastavaksi keskustan valoristeyksessä liik-

kumisen tekee liikennekurin höltyminen. Liikennevaloja ei kyetä tunnistamaan 

ja etenkin itäisen Euroopan rekkakuskit muistavat punaisen värin tarkoittavan 

eteenpäin olevaa liikettä. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raisiontien ja Nesteentien valo-

risteykseen tulisi hankkia valokamerat eli kamerat, jotka kuvaavat liikenneva-

lojen noudattamista. Näillä kameroilla risteystä olisi mahdollisuus saada hie-

man turvallisemmaksi ennen kuin tunnelihanke etenee. Toivomme, että Rai-

sion kaupunki toimisi osaltaan aktiivisesti Tiehallinnon suuntaan, jotta kamerat 

saataisiin risteykseen. Samassa yhteydessä Raision kaupunki voisi jälleen 

selvitellä nopeusvalvontakameroiden asennuttamista esim. Haunistentielle, 

Ihalantielle ja Kaanaantielle. Em. kamerat lienevät mahdollisia, koska Turun 

kaupungin puolelle näitä on asennettu ja suosio on ollut valtaisa. 

 

Raisiossa 29.01.2018 

 

Ari Leinonen  Helena Viljanen 

Jonni Moislahti Heikki Laine 

Harri Seikola  Jari Salonen 

Markus Maunula Jukka A. Rantala 

Tanja Parkko  Elisa Vuorinen 

Janette Broberg Jukka Rantala 

Niko Toivonen Eija Erasvuo 

Kristiina Engström Merja Niemi 

Susanna Mäntysaari Jari Pulkkinen 

Maria Virko” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi.” 
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Kaupunginhallitus 5.2.2018 40 § 

 

”– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Ari Leinosen aloitteen koskien 

kameroiden hankkimista Raisiontien ja Nesteentien valoristeykseen teknisen 

keskuksen valmisteltavaksi – –” 

 

Tekninen lautakunta 8.5.2018 81 §  

 

”Tekninen johtaja Antti Korte 8.5.2018: 

 

Leinonen ym. ovat esittäneet, että Raisiontien ja Nesteentien risteykseen 

asennettaisiin liikennevalojen noudattamista valvova kamera, sekä Haunis-

tentielle, Ihalantielle ja Kaanaantielle esitetään nopeusvalvontakameroita. 

 

Raision kaupunki on käynnistänyt neuvottelut ELY-keskuksen ja poliisin kans-

sa valvontakameroiden sijoittamisesta Raision alueelle. Liikennevalojen nou-

dattamista seuraavan kameran sijoittamisesta Raisiontien ja Nesteentien ris-

teykseen on pidetty palaveri toukokuussa 2017. Tuolloin todettiin, että vuosi 

sitten käytössä olleita kamerajärjestelmiä ei voida asentaa kyseiseen risteyk-

seen, koska kamerat häiriintyvät risteyksessä olevista kaapeleista.    

 

Valvontakameroiden hankinnasta vastaa poliisi ja se on käynnistänyt risteyk-

seen sopivan kamerajärjestelmätyypin kilpailutuksen. Tämän hetken tiedon 

mukaan kilpailu saataneen valmiiksi kevään 2018 aikana. Kameratolpan hin-

naksi on arvioitu noin 20 000 euroa ja tolppaan asetettavan kameran hinnaksi 

on arvioitu noin 60 000 euroa.  

 

Nopeusvalvontakamerahankkeita on toteutettu siten, että tolpasta aiheutuvis-

ta kustannuksista vastaa kaupunki ja kamerakustannuksista vastaa poliisi. Si-

joituspaikat suunnitellaan yhteistyössä osapuolten kesken, mutta lopullisen 

päätöksen sijoituksesta tekee poliisi. Kaupunki voi myös sijoittaa katuverkolla 

tolppakameroita haluamallaan tavalla, mutta silloin kaupungin tulee varautua 

myös suurempiin investointikustannuksiin. 

 

Kaupungin, poliisin ja ELY-keskuksen edustajat ovat neuvotteluissa toden-

neet, että Raision keskustan risteys on erinomainen paikka kameratolpalle. 

Tekninen keskus jatkaa neuvotteluita osapuolten kanssa ja tämän vuoden ai-

kana saadaan selvitettyä mahdollisuudet valvoa Raision liikennettä kameroil-

la. Tavoitteena on, että talousarvion 2019 investointeihin voitaisiin osoittaa 

määräraha kameravalvonnan rakentamiseksi Raisioon. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta antaa Ari Leinosen ym. valtuustoaloitteeseen edellä ole-

van vastauksen. 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 21.5.2018 § 179 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Ari Leinonen  
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 Asianro 650/12.00.01/2018 

§ 78 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien koulunkäynninoh-

jaajien resurssien kasvattamista sekä varhaiskasvatuksen kolmiportaiseen tukeen 

siirtymistä 

 

 

 Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Koulunkäynninohjaaja työskentelee tukea tarvitsevan oppilaan kanssa autta-

en toimissa, joista tämä ei itsenäisesti selviydy kehitysvaiheensa, vammansa 

tai sosiaalisen tilanteensa takia. Ohjaajia työskentelee niin henkilökohtaisena 

apuna kuin ryhmien ja oppilaitosten yleisenä tukena. Koulunkäynninohjaaja, 

arkikielessä usein koulunkäyntiavustaja, voi olla taustaltaan koulutettu ohjaa-

ja, lähihoitaja tai vaikkapa välivuottaan viettävä nuori, työllistetty tai harjoitteli-

ja. 

 

Koulunkäynninohjaaja on merkittävä voimavara oppilaan ja ryhmän oppimisen 

apuna ja koulurauhan takaamisessa. Raisiossa ollaan siirtymässä ohjaajien 

resursoinnissa pistejärjestelmään, joka siirtää ohjaajia niihin oppilaitoksiin, 

joissa avun tarve on akuutti. Pisteytysjärjestelmä on kannatettava, mutta he-

rättää myös kysymyksiä ja huolta: emmekö voisi keskittyä pelkän tulipalojen 

sammuttamisen sijaan myös ennaltaehkäisemään palojen syttymistä? Vä-

häisten ohjaajaresurssien kanssa taiteilun sijaan ohjaajien työ tulisi nähdä 

ennaltaehkäisevänä ja sosiaalihuollon arjessakin näkyvänä asiana. 

 

Puutteellisesta resursoinnista kertoo se, ettei henkilökohtaista avustajaa voida 

aina osoittaa vuosibudjetin jo ylityttyä. Tämä voitaisiin ehkäistä ennaltaehkäi-

sevällä otteella ja pitkäjänteisellä, jo varhaiskasvatuksesta lähtien toteutetulla 

suunnittelulla. Tukea tarvitsevaa lasta ei myöskään saisi kohdella heittopussi-

na: henkilökohtaisen avustajan tulisi olla tuttu ja turvallinen henkilö, ei kuu-

kausittain vaihtuva työllistetty. 

 

Edellä esitettyyn perustuen esitän, että 

- Koulunkäynninohjaajien resursseja lisätään ja resursoinnissa pyritään pit-

käjänteisyyteen ja ennaltaehkäisevyyteen, lapsen etu edellä 

- Koulutettuja ja esim. työllistettyjä koulunkäynninohjaajia ei rinnasteta, 

vaan työllistetyt nähdään lisävoimavarana 

- Varhaiskasvatuksessa siirrytään kolmiportaisen tuen malliin, jolloin myös 

avustajaresurssien ennakointi ja suunnittelu helpottuu 

 

Raisiossa 28.5.2018 

 

Emma Lindqvist 

Kaupunginvaltuutettu (vas.) 

 

Saila Rintee  Juha Jormanainen 
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Sari Suominen Kari Hanka 

Leena Rihko  Jyrki Yrttiaho 

Vesa Parantainen Maria Virko 

Janne Laulumaa Jari Pulkkinen 

Merja Niemi  Janette Broberg 

Kimmo Kosonen Eija Erasvuo” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 649/08.00.00/2018 

§ 79 

Valtuutettu Raimo Sulosen ym. valtuutettujen aloite koskien Hulvelan katualueen 

autopaikkojen muuttamista viistopaikoiksi ja yhden inva-autopaikan lisäystä 

 

 

 Valtuutettu Raimo Sulonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Arvoisat valtuutetut 

 

Hulvelan käyttö on huomattavasti lisääntynyt ja samalla katuvarren autopaik-

kojen uudelleen järjestely tulisi muuttaa viistomuotoon. Nykyisen katuvarsi-

paikkojen osalta iäkkäämpi autoilija ja monet nuoremmatkin eivät uskalla 

parkkeerata kahden auton väliin jäävään paikkaan. Parkkeeraus täytyy tehdä 

peruuttamalla eikä kaikilla ole autoissaan kameroita joilla voisi parkkeerausta 

seurata. Autot ovat myös monen mittaisia. 

 

Viistopaikoitus veisi nykyisestä vapaana olevasta katualueesta n.60 sm. Lii-

kenne ei sillä katuosuudella ole niin vilkasta etteikö väistämiset sujuisi. Viisto-

paikoituksesta on paljon helpompi päästä ulos samoinkuin ajaa parkkipaik-

kaan. Parkkipaikat lisääntyisivät n. 30-40 %. Tämä muutos tehtäisiin vain Hul-

velan päärakennuksen pituudelle. 

 

Kustannukset tulisi vain nykyisten maalattujen paikoitusviivojen maalaus 

tummaksi ja uusien paikoitusviivojen maalaus valkoiseksi. (Kesätyöntekijöille 

töitä) 

 

Yhden uuden lnva paikan maalaus tulisi nykyisten lnva paikkojen jatkeeksi. 

Hulvelan käyttäjiltä on tullut viestiä katualueen paikoitusalueen muuttamisesta 

ja INVA paikan lisäyksestä. 

 

Raisiossa 28.04. 2018 

Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä 

 

Raimo Sulonen Jarmo Rosama 

Vesa Parantainen Kimmo Kosonen 

Niina Äikäs  Anita Ruusuranta 

Maria Virko  Hannele Lehto-Laurila 

Susanna Mäntysaari Sirpa Ek 

Janne Laulumaa Jari Pulkkinen” 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (67-79 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§  67-79 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§    Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 
§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
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Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne ehtivät 
perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 


